
 
MAGISTRÁT MĚSTA ÚSTÍ NAD LABEM 

Odbor městských organizací a školství 

 

Velká Hradební 8, 400 01 Ústí nad Labem 

 

ZÁPIS 

ze 20. jednání Školské komise RM Ústí nad Labem ze dne 5. 9. 2016    
 
 

Přítomni: dle prezenční listiny 
 
Školská komise je usnášeníschopná 8 hlasy. 

 

1. Zahájení 

Jednání zahájil předseda Školské komise Mgr. Václav Pěkný 

Ověřovatelem zápisu je PaedDr. Jan Eichler 

 

Program jednání: 
 
1. Infrastruktura do škol – účast zástupců Metropolnet a.s. 

2. Obecně závazná vyhláška – Školské obvody základních škol 

3. Dobrá volba – účast PhDr. Mgr. Vítězslava Štefla, Ph.D. 

4. Různé 

 

Schválení programu:  

        

USNESENÍ:  Šk je usnášeníschopná a schvaluje navržený program 20. jednání. 

 

       HLASOVÁNO: PRO:   8 PROTI:  0 ZDRŽEL SE:   0 

 

Jednání školské komise bylo přítomno 19 ředitelů základních škol zřizovaných městem. 

 

USNESENÍ:  Šk souhlasí s přítomností ředitelů základních škol na jednání. 

 

       HLASOVÁNO: PRO:   8 PROTI:  0 ZDRŽEL SE:   0 

 

 

 

 



2. Jednotlivé body dle programu 

 
1. Infrastruktura do škol – účast zástupců Metropolnet a.s  

Přítomní členové školské komise a ředitelé základní škol byli seznámení se záměrem a.s. 
Metropolnet s podáním žádosti do výzvy Infrastruktura do škol. Na základě již  
před-schváleného projektu zastupitelstvem města Ústí nad Labem při zasedání dne 7. 7. 2016, 
a to projekt Infrastruktura do škol ve Výzvě 47 předložili zástupci firmy Metropolnet a.s. 
výsledky průzkumu o stavu všech 19 Základních škol na území města Ústí nad Labem, které 
město zřizuje, v kontextu projektu Infrastruktura do škol. 
Předmětem projektu je: 

- Vybudování multimediální učebny se zaměřením na výuku cizích jazyků 
- Zajištění vnitřní síťové konektivity (vybudování internetové sítě od centrálního školního 

serveru až po síťové zásuvky ve všech třídách a kabinetech, zároveň pak wi-fi připojení 
s jednotnou správou a zabezpečením) 

- Vybudování bezbariérové toalety a přístupu do školy (tzn. umožnění bezbariérového 
přístupu do dané třídy a na toaletu nejblíže vstupu do budovy školy) 

 

Předpoklady pro projekt: 

- Před schválený rozpočet 4 100 000 Kč / 1 každá Základní škola (celkový rozpočet na 
projekt činí 78 000 000 Kč) zastupitelstvem města je dostačující pro financování 
projektu 

- Všichni ředitelé škol souhlasí se zapojením se do projektu z toho důvodu, že je to 
vhodný krok k podpoření výukových trendů v jazykové výuce a zároveň podíl výuky 
vzdělávání na elektronických zařízeních (PC, notebook atd.) skokově narůstá, což bude 
mít do budoucna výrazný vliv na kvalitní IT infrastrukturu ve školách 

 
Aktuální stav na školách – multimediální učebna: 

- 17 z 19 škol našlo prostor pro multimediální učebna pro 24 žáků 
- 2 z 19 škol našlo prostor pro multimediální učebna pouze pro 16 žáků 

 

USNESENÍ:  Školská komise bere na vědomí informaci o projektu „Infrastruktura do škol“ 

 

HLASOVÁNO: PRO:  8  PROTI:   0 ZDRŽEL SE:  0 

 

2.  Obecně závazná vyhláška – Školské obvody základních škol 

Ředitelé spolu se členy školské komise byli seznámeni s informacemi a změnami týkající se 
stanovení spádových obvodů základních škol. OZV prošla revizí. Podkladem byly údaje počtu dětí 
v daných ulicích obvodu a celková kapacita dané školy. Výrazně byl upraven obvod ZŠ Palachova a 
ZŠ Školní náměstí, kde byla kapacita školy výrazně přesažena. Dále došlo ke zjištění stejného 
problému ze ZŠ a MŠ Jitřní. Obvod byl upraven a některé ulice přesunuty do obvodu ZŠ Karla IV. 

V současné chvíli je vyhláška zaslána na jednotlivé městské obvody, kde projdou schválením 
orgány. Dále pak ji mají již k dispozici jednotliví ředitelé zš. Odbor veřejné správy, dozoru a 
kontroly MVČR obdržel vyhlášku k posouzení. 



V rámci řešení zápisů na školní rok 2017/18 do základní školy byla kontaktována firma Redweb 
kvůli zaslání nabídky na koupi elektronického zápisu do zš, do kterého budou obvody následně 
zapracovány. 

Ředitelé žádají o sjednocení termínu zápisů do 1. tříd základních škol na jeden den. 

 

USNESENÍ:  Školská komise bere na vědomí návrh OZV, který je věnován školským obvodům 

základních škol. 

 

HLASOVÁNO: PRO:  8 PROTI:   0 ZDRŽEL SE:  0 

 

3. Dobrá volba – účast PhDr. Mgr. Vítězslava Štefla, Ph.D. 

Členové školské komise a ředitelé základních škol byli seznámeni se závěry projektu Dobrá 
volba, který proběhl ve školním roce 2015/16. 

 Vyjádření díků 
– poděkování vedení všech škol 
– poděkování vedení odboru školství magistrátu města Ústí nad Labem 
– poděkování školské komisi Rady města Ústí nad Labem za poskytnutý prostor  
   a poskytnutou podporu 

 

 Trvání projektu: 
 – pilot: červen 2015 

– 1. a 2. kolo: červen 2015 – jaro 2016 
 

 Počet škol, účastnící se projektu: 
 – 19 ZŠ z Ústí nad Labem 
 – 3 ZŠ prakt. z Ústí nad Labem 
 – 3 ZŠ mimo Ústí nad Labem 
 

 Počet oslovených jednotek / žáků: 
 – 791 jednotek / 347 žáků 
 

 Počet akcí 
 – projektové týdny:  

– počet akcí: 47 akcí 
– zhodnocení – prakticky si to všichni velmi pochvalovali 

 – umístění loga projektu na webu školy:  
– počet škol – u všech (s různou mírou umístění) 
– zhodnocení – ve dvouletém srovnání přístupu na web naší školy došlo k nárůstu  
   přístupu na našich stránkách o 4 místa nahoru v rámci našich aktivit 

 – návštěva ŘŠ na setkáních s rodiči:  
– počet návštěv: 10 
– zhodnocení – poděkování i pedagogům – TU, kteří poté pracovali i s našimi  
   informačními materiály 
– ostatní ZŠ – buď setkání s rodiči nerealizují 



– nebo mají samá děvčata (ovšem zájem o řemeslné obory maturitního  
   i učebního typu vzrůstá i u děvčat) 
– nebo tyto akce proběhly již dříve 

 – návštěva vedení ZŠ na naší škole 
– počet návštěv: 3 
– zhodnocení – navázání užší spolupráce 

 – umožnění vstupu našeho pracovníka do školy a mj. i umístění informačních materiálů  
    přímo na zdi školy 
 

 Výstup, co se podařilo 
 1) Zlepšení informovanosti žáků a obecně veřejnosti o možnostech studia řemeslných  
      oborů 
  – řada oborů v rozporu s demografickým vývojem společnosti a při stávajícím  

   způsobu financování středních škol se dostala na historická maxima: ► Obráběč  
   kovů (navíc stipendijně podporovaný zřizovatelem v rámci Motivační programu  
   Ústeckého kraje) 
– u některých oborů je větší nábor, než loni: ► Strojní mechanik (taktéž obor MP  
   ÚK a navíc i Metrostavu), ► Zednické práce, ► Mechanik seřizovač 
– u některých oborů se podařilo zastavit pád a konsolidovat počet žáků na stávající  
   úrovni ► Truhlář, ► Instalatér (MP ÚK), ► Pozemní stavitelství, ► Kominík  

2) Další nové akce, vzešlé z myšlenky  
– řezbářský kroužek  – ZŠ Neštěmická (Mgr. Čápová) 

– ZŠ Anežky České (Mgr. Janíková) 
– Vánoční trhy  – ZŠ a ZUŠ Husova (Mgr. Pšeničková) 
– akce Ptačí budky – ZŠ Vojnovičova 

 3) Další aktivity 
   – exkurze pro učitele praktického vyučování (zatím pouze v jednom případě) 

– Architektonická soutěž pro žáky 9. tříd 
 

 Co je třeba zlepšit, upravit: 
 – projekt bude dál realizován, ale po dohodě s vedením ZŠ bude jinak organizován výběr  
    zájemců, kteří na naši školu se půjdou podívat. 
  a) ► pokud vedení ZŠ vyhovuje současný způsob (celé závěrečné třídy), není  

         problém 
  b) ► pokud vedení ZŠ vyselektuje ze závěrečných tříd jen ty zájemce, kteří by chtěli  
           nahlédnout do naší školy v rámci tohoto programu, není problém. Myslíme si,  
                  že tento způsob by byl efektivnější. 
 – navrhujeme také zrušit systém projektových týdnů a domluvit se s každou ZŠ zvlášť  

   na termínu návštěvy 
 

 Co se nepovedlo realizovat: 
 – technická praktika – pracujeme na tom (narazili jsme na problém snižování interních  

   zaměstnanců + odchodů do důchodu) 
 – sportovní turnaje: 

– minikopaná (pouze u tří škol) 
– minibike – nepodařilo se zrealizovat, pracujeme na tom (např. neochota vedení  
   supermarketů k pronájmu parkovacích ploch za nějakou rozumnou cenu) 

 



 Další návrhy? 
 – není problém se na čemkoli dohodnout 

– budeme plně akceptovat Vaše požadavky 
– zásadně Vám nechceme přidělávat práci či starosti 

 – osobní VIZE – vytvořit kompaktnější celek suverénních organizací, jejichž hlas by bylo  
    čím dál tím více těžké přeslechnout 

 

USNESENÍ:  Školská komise bere na vědomí informace k projektu Dobrá volba. 

 

HLASOVÁNO: PRO:  8 PROTI:   0 ZDRŽEL SE:  0 

 

4. Různé 

 

 

Další jednání Školské komise Rady města Ústí nad Labem bylo stanoveno na 
10. 10. 2016 od 14:00.  Na toto jednání bude zaslána samostatná pozvánka. 

 
Zapsala:  PhDr. Jana Műllerová, PhD. 

Ověřil:  PaedDr. Jan Eichler 

Předseda ŠK: Mgr. Václav Pěkný  


